

- [English](#)
  - [Français](#)
- 

## First day of the Competition!

WorldSkills Lyon 2024 has officially begun, bringing together a global community of stakeholders in Technical and Vocational Education and Training (TVET) at the Lyon Eurexpo venue. It aims to shed light on the critical importance of TVET in the global agenda, showcasing the skills and talents that drive economies forward and emphasizing the need to prioritize vocational education worldwide.

### First day of the Competition

This morning, the Eurexpo Lyon Competition center was buzzing with excitement as the 1,400 Competitors eagerly discovered the test projects they will tackle over the next four days. Thanks to the partnership with GL events, who puts excellence, passion and innovation at the heart of youth and skills, and deeply supported the organizing committee in equipping the sprawling 140,000 square meters of the Eurexpo Lyon venue, visitors can witness 59 Skills in Competition and 3 Skills in Exhibition. The Try-A-Skill activities offer a hands-on experience, allowing attendees to immerse themselves in the diverse range of skills on display.

### WorldSkills Conference

The WorldSkills Conference also opened today, with welcoming speeches from French Ministers Catherine Vautrin (Minister of Labour, Health and Solidarities) and Nicole Belloubet (Minister of National Education). Chris Humphries, President of WorldSkills, then delivered a speech that reinforced the need to elevate skills as a priority. He said, "This Conference is just weeks ahead of the extraordinary UN Summit of the Future, where world leaders will gather to forge consensus on how to safeguard all our futures. Too often, skills development has not had adequate recognition to reflect the economic and societal return on investment they produce. We are on a mission to change that."

After thanking the French Republic, co-host of the conference, Chris handed over to global thought leaders and policymakers for the Opening Plenary, including Professor Mohamed

Belhocine from the African Union, Borhene Chakroun from the UNESCO, Christopher J. Nelson from Stanley Black & Decker, and Yoshiki Takeuchi from the OECD, and Sonya Hill, WorldSkills Champions Trust representative for the Americas. Each speaker underscored the necessity of elevating TVET's prominence and securing adequate resources.

## Making Lyon a Skills celebration hub

WorldSkills Lyon 2024 extends beyond Eurexpo, transforming the city into a skills celebration hub. While talks at Eurexpo's Skills Agora underscore bridges between sports practice and professional integration, the Sports & Skills exhibition at the Rhône Prefecture runs until 16 September.

In parallel, the Village des Métiers at Place Bellecour showcases 8 skills families from 11 to 14 September. On 13 to 14 September, local companies plan to open their doors for public tours, making this a truly city-wide talent showcase.

## Register now for the Closing Ceremony

You can already register to get your ticket to the WorldSkills Lyon 2024 Closing Ceremony, taking place at Groupama Stadium on 15 September:

<https://accreditation.worldskills.org/events/579/zone-request-form/HBUSWI>

As the first day of Competition comes to an end, it is only the beginning for the 1,400 Competitors who will display their excellence until the very last minute of the competition.

## Press Resources

1. [Photo repository](#)
2. [Video repository](#)
3. Access our latest articles and news
  - [WorldSkills Lyon 2024 news](#)
  - [WorldSkills International news](#)
4. [Access our press releases and press kits](#)
5. [Access live contents from the Competition](#)

---

## Press contacts

- Alice Nahon - [alice.nahon@publicis.com](mailto:alice.nahon@publicis.com) - (+33) 6 45 65 02 62
- Anne-Laure Tronc - [media@worldskillslyon2024.com](mailto:media@worldskillslyon2024.com) - (+33) 7 44 05 44 89

## About WorldSkills Lyon 2024

WorldSkills Lyon 2024 is the Competition Organizer of the 47th WorldSkills Competition. This event will take place in Lyon from 10 to 15 September 2024 and will bring together 1,400 Competitors from over 70 countries and regions, competing in 59 skills in front of 250,000 visitors.

More than just a Competition, WorldSkills Lyon 2024 aims to combat prejudice surrounding

vocational training to address the challenges faced by these economically crucial sectors. It also aims to encourage young people to choose these future-oriented professions, which, in addition to being in high demand, are also sources of excellence, professional success, and personal fulfillment.

## About WorldSkills International

WorldSkills is highlighting the critical role skills play in addressing global challenges, boosting economies and industries, and shaping the future of work. WorldSkills Lyon 2024, 10 to 15 September, in Lyon, France, is the world's biggest international skills competition, featuring 1,400 Competitors from 69 countries and regions. The 47th WorldSkills Competition highlights excellence in young skilled talent, while also bringing industry, education, and government leaders together to move skills to the top of the global agenda. <https://worldskills.org>

## WorldSkills Lyon 2024 vient de commencer !

WorldSkills Lyon 2024 a officiellement commencé, rassemblant une communauté mondiale de parties prenantes dans l'enseignement et la formation techniques et professionnels (EFTP) au site Eurexpo de Lyon. Le mouvement WorldSkills vise à mettre en lumière l'importance cruciale de l'EFTP dans les enjeux internationaux, en mettant en avant les compétences et les talents qui font avancer les économies et en soulignant la nécessité de prioriser l'éducation professionnelle à l'échelle mondiale.

### Premier jour de la compétition

Ce matin, le site de Compétition d'Eurexpo Lyon était en effervescence alors que les 1 400 concurrents découvraient avec enthousiasme les sujets des épreuves qu'ils devront relever au cours des quatre prochains jours. Grâce au partenariat avec GL events, qui place l'excellence, la passion et l'innovation au cœur de la jeunesse et des métiers et qui a grandement soutenu le comité d'organisation dans l'équipement des vastes 140 000 mètres carrés du site d'Eurexpo Lyon, les visiteurs peuvent assister à 59 Métiers en compétition et 3 Métiers en exposition. Les activités « Try-A-Skill » offrent également une expérience pratique, permettant aux participants de s'immerger dans la vaste gamme de compétences présentées.

### Conférence WorldSkills

La Conférence WorldSkills a également débuté aujourd'hui, avec des discours de bienvenue des ministres françaises Catherine Vautrin (ministre du Travail, de la Santé et des Solidarités) et Nicole Belloubet (ministre de l'Éducation nationale). Chris Humphries, président de WorldSkills, a ensuite prononcé un discours qui a renforcé la nécessité de donner la priorité aux compétences. Il a déclaré : « Cette conférence se tient à quelques semaines du sommet extraordinaire des Nations Unies sur l'avenir, où les dirigeants

mondiaux se réuniront pour trouver un consensus sur la manière de protéger notre avenir à tous. Trop souvent, le développement des compétences n'a pas reçu la reconnaissance adéquate pour refléter le retour sur investissement économique et sociétal qu'il produit. Nous sommes en mission pour changer cela. »

Après avoir remercié la République française, co-hôte de la conférence, Chris a passé la parole aux leaders d'opinion et aux décideurs politiques mondiaux pour la séance plénière d'ouverture, notamment le professeur Mohamed Belhocine de l'Union africaine, Borhene Chakroun de l'UNESCO, Christopher J. Nelson de Stanley Black & Decker, Yoshiki Takeuchi de l'OCDE et Sonya Hill, représentante du WorldSkills Champions Trust pour les Amériques. Chaque intervenant a souligné la nécessité de rehausser la visibilité de l'enseignement et la formation techniques et professionnels (EFTP) et de garantir des ressources adéquates.

## Lyon à la croisée des chemins de toutes les compétences

WorldSkills Lyon 2024 s'étend au-delà d'Eurexpo, transformant la ville en un hub des compétences et métiers. Alors que les discussions à la Skills Agora d'Eurexpo soulignent les ponts entre la pratique sportive et l'insertion professionnelle, l'exposition "Sports & Skills" à la Préfecture du Rhône se tiendra jusqu'au 16 septembre, mettant en lumière les similarités entre les gestes des métiers et les gestes sportifs.

En parallèle, le Village des Métiers à la Place Bellecour mettra en avant 8 familles de compétences du 11 au 14 septembre. Les 13 et 14 septembre, des Journées Portes Ouvertes des Entreprises sont prévues pour des visites publiques, faisant de cet événement une véritable vitrine des talents à l'échelle de la ville.

Alors que le premier jour de la compétition touche à sa fin, ce n'est que le début pour les 1 400 Compétiteurs qui montreront leur savoir-faire jusqu'à la toute dernière minute de la Compétition.

## Ressources presse

1. [Ressources photo](#)
2. [Ressources vidéo](#)
3. Articles et actualités
  - [WorldSkills Lyon 2024](#)
  - 
  - [WorldSkills International](#)
4. [Communiqués](#) de presse et Dossiers de presse
5. [Contenus live de la Compétition](#)

---

## Contact Presse

- Alice Nahon - [alice.nahon@publicis.com](mailto:alice.nahon@publicis.com) - (+33) 6 45 65 02 62
- Anne-Laure Tronc - [media@worldskillslyon2024.com](mailto:media@worldskillslyon2024.com) - (+33) 7 44 05 44 89

À propos de WorldSkills Lyon 2024

WorldSkills Lyon 2024 est l'entité organisatrice de la 47e Compétition Mondiale des Métiers WorldSkills. Cet évènement aura lieu à Lyon du 10 au 15 septembre 2024, et rassemblera 1 400 Compétiteur-ice-s de plus de 70 pays et régions, qui concourront dans 59 métiers devant 250 000 visiteurs.

Bien plus qu'une compétition, WorldSkills Lyon 2024 vise à combattre les préjugés autour de la formation professionnelle pour répondre aux enjeux de ces filières en tension économique, et à encourager les jeunes à choisir ces métiers d'avenir, qui en plus d'être en forte demande, sont autant vecteurs d'excellence, de réussite professionnelle et d'épanouissement que d'autres filières.

## À propos de WorldSkills International

WorldSkills met en lumière le rôle essentiel des compétences dans la résolution des défis mondiaux, le développement des économies et des industries, ainsi que la transformation du futur du travail. WorldSkills Lyon 2024, qui se tiendra du 10 au 15 septembre à Lyon, en France, est la plus grande compétition internationale de compétences au monde, avec 1 400 compétiteurs venus de 69 pays et régions. La 47e compétition WorldSkills célèbre l'excellence des jeunes talents qualifiés, tout en réunissant des leaders de l'industrie, de l'éducation et des gouvernements pour placer les compétences au cœur des priorités mondiales. <https://worldskills.org>

GLOBAL PREMIUM PARTNERS OF WORLDSKILLS INTERNATIONAL



GLOBAL INDUSTRY PARTNERS OF WORLDSKILLS INTERNATIONAL



Copyright © 2024 WorldSkills International, All rights reserved.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).

